



MUNICIPAL
Gazette
 MUNICIPALE
 DE—OF
Montreal

Première année No. 51
 First Year

23 Janvier 1905
 January

Les abonnements sont reçus chez
 Le Trésorier de la Ville de Montréal,
 Hôtel de Ville

Les autres communications doivent
 être adressées au directeur de
 "LA GAZETTE MUNICIPALE"
 Hôtel de Ville

Forward subscriptions to
 The City Treasurer of Montreal
 City Hall

All other communications should be
 addressed to the managing-editor of
 "The Municipal Gazette"
 City Hall

Organe officiel de la Corporation de la Ville de Montréal
 Official organ of the Corporation of the City of Montreal
 CANADA

TELEPHONE : MAIN 4246

DELIBERATIONS

COMMISSION DES PARCS ET TRAVERSES

Compte rendu de l'assemblée du 10 janvier

Sont présents: MM. les échevins Robillard, président, Nelson, Hébert, Lavallée, Ricard et Walsh.

—Le surintendant des squares, M. A. Pinoteau fait rapport que M. Hilaire Boudon, gardien de nuit au parc LaFontaine, est malade depuis le 5 courant des suites d'un choc électrique et que M. Louis Rome est aussi malade depuis 2 semaines des suites d'un refroidissement, contracté en travaillant.

Des certificats de médecins à ce sujet sont déposés devant la Commission.

Il est **Résolu:** De donner instruction de payer le salaire de ces employés d'ici à nouvel ordre.

—La question du salaire des employés étant discutée, il est **Résolu:** De recommander d'accorder les augmentations de salaires admises par la Commission des Finances, à savoir:

Parc LaFontaine:
 A. Pinoteau, surintendant \$50 d'augmentation
 F. Pinoteau, assistant-surintendant, 50 d'augmentation
 —De remettre à \$10.50 par semaine le salaire du jardinier préposé à l'entretien du parc LaFontaine.

Résolu: D'augmenter de 50 cts par semaine le salaire des 4 jardiniers des serres du parc LaFontaine.

Parc Mont-Royal:
 J. Henderson, surintendant \$50 d'augmentation
 1 charpentier 28 d'augmentation
 1 jardinier en chef 52 d'augmentation
 1 asst. jardinier 52 d'augmentation
 1 asst. jardinier 52 d'augmentation

Ferme Fletcher:
 2 garçons pour ramasser le papier 120

—**Résolu:** De demander à la Commission des Finances de remettre sur la liste des crédits le montant de \$120 voté par elle pour les uniformes des 3 constables des squares et du parc LaFontaine, vu que ce montant a été omis par suite d'une erreur du département du contrôleur.

Il est aussi **Résolu:** De demander à la Commission des Finances de voter la somme de \$105 pour payer le salaire d'un homme durant deux mois pour prendre soin du patinoir établi sur la ferme Fletcher.

—La question de l'établissement d'une école militaire sur le parc LaFontaine étant de nouveau discutée, M. Perrault, architecte, au nom de la succession Brunet, se présente devant la Commission et offre de vendre à la Ville, à raison de 10 cts le pied un certain morceau de terrain, voisin de la ferme Shakespeare, sur le chemin de la Côte-des-Neiges, lequel pourrait être donné au gouvernement pour y établir une école militaire,

Et un débat s'engageant, il est **Résolu:** De faire le rapport suivant au Conseil: Attendu que le gouvernement fédéral a manifesté l'intention d'établir une école militaire sur la partie du parc La-

PARKS AND FERRIES COMMITTEE

Report of Meeting, held the 10th of January.

Present: Ald. Robillard, chairman, Nelson, Hébert, Lavallée, Ricard and Walsh.

—The superintendent of squares, Mr. A. Pinoteau, reported that Mr. Hilaire Bourdon, night watchman at LaFontaine park, had been ill since the 5th inst., from the effects of an electric shock, and that Mr. Louis Rome had also been ill for 2 weeks from the effects of a cold contracted while working.

Medical certificates in this connection were laid before the Committee.

Resolved: That instructions be given to pay the salaries of these employees until further orders.

—The question of the employees' salaries being considered, it was

Resolved: To recommend that the increases of salaries approved of by the Finance Committee be granted, to wit:

LaFontaine Park.
 A. Pinoteau, superintendent \$50 increase
 F. Pinoteau, asst. superintendent 50 increase

To fix at \$10.50 per week, as heretofore, the salary of the gardener in charge of the maintenance of LaFontaine park.

Resolved: To increase by 50 cts per week the salary of the 4 gardeners at the green-houses on LaFontaine park.

Mount-Royal park.
 J. Henderson, superintendent \$50 increase
 1 carpenter 28 increase
 1 head gardener 52 increase
 1 asst. gardener 52 increase
 1 asst. gardener 52 increase

Fletcher's Field.
 2 boys to pick up paper 120

—**Resolved:** To request the Finance Committee to reinstate in the list of appropriations the amount of \$120, for the uniforms of the 3 constables on duty on the squares and at Park LaFontaine said amount having been omitted through an error of the Comptroller's department.

—It was also **Resolved:** To request the Finance Committee to vote the sum of \$105 to pay the salary of a man, for 2 months, to look after the skating rink established on Fletcher's Field.

—The question of the establishment of a military school on LaFontaine park being again considered, Mr. Perrault, architect, on behalf of the Brunet estate, appeared before the Committee and offered to sell to the City, at 10 cts per foot, a certain piece of land, adjoining Shakespeare Farm, on the Côte-des-Neiges road, which land could be made over to the government to establish a military school thereon.

And a debate arising, it was **Resolved:** To report to the Council as follows: Whereas the Dominion Government has expressed the intention of establishing a military school on that part of La-